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انجمن  مديره  هيأت  رئيس  نايب  شيبانى-  عليمردان  دكتر 
اين  جدى  مخالفت  اعلام  ضمن  ايران-  نساجى  صنايع 
تشكل كارفرمايى با خروج عرضه مواد پتروشيمى از بورس، 
توليدى  كارخانجات  نفع  به  شرايطى  هيچ  در  را  اقدام  اين 

مصرف كننده واقعى اين مواد ندانست.
صنعت  كارفرمايى  انجمن  جلسه   در  حضور  به  اشاره  با  وى 
پتروشيمى با تعدادى ديگر از انجمن هاى مصرف كننده مواد 
اوليه پتروشيمى بيان داشت: در جلسه مذكور ايجاد ارتباطات 
كارمزد  اضافى   هزينه هاى  حذف  و  مصرف كنندگان  با  بهتر 
اصلى  دلايل  به عنوان  درازمدت،  قراردادهاى  عقد  و  بورس 
پيشنهاد خروج عرضه مواد اوليه پتروشيمى از بورس اعلام 
صنعت  انجمن  در  ما  محترم  دوستان  صورتى كه  در  شد. 
پتروشيمى قطعاً مى دانند كه هزينه هاى دلالى سال هاى قبل 
از ورود به بورس به مراتب و مراتب بيشتر از كارمزد كنونى 

بورس بود.
در  شايد  كه  افرادى  جلسه  اين  در  داد:  ادامه  شيبانى  دكتر 
ضمنى  موافقت  ندارند،  قرار  واقعى»  زمره «مصرف كنندگان 
خود را مبنى بر خروج مواد اوليه پتروشيمى از بورس عنوان 
ايران  نساجى  صنايع  انجمن  از  به نمايندگى  اما  مى نمودند 
به عنوان بالاترين مصرف كننده اين مواد به عرض رساندم كه 
نبايد تجربه تلخ ايستادن صنعتگران پشت درب مجتمع هاى 
به  خوراك  رساندن  و  اوليه  مواد  خريد  براى  پتروشيمى 
و  واسطه ها  ناصحيح  عملكرد  و  توليدى  فعال  كارخانه هاى 

دلال ها را در آن زمان فراموش كنيم.
به گفته اين صنعتگر نساجى، حداقل مزيت ارائه مواد پتروشيمى 
حذف  خريداران،  طويل  صف هاى  رفتن  بين  از  بورس  در 
واسطه ها و ساماندهى عرضه اين مواد در قالب سهميه بندى 

و با قيمت هاى مشخص به صنعتگران بود.
نايب رئيس هيأت مديره انجمن صنايع نساجى ايران يادآور 
صنعتگران  بورس،  در  پتروشيمى  مواد  عرضه  از  پيش  شد: 
چاره اى جز پرداخت مبالغ هنگفت به واسطه هاى معلوم الحال 
جهت رفع نياز مواد اوليه خود از بازار آزاد را نداشتند زيرا بارها 
و بارها شاهد اين بودند كه واحدهاى پتروشيمى تحت عنوان 
اين كه در حال حاضر گريدهاى ديگرى را توليد مى كنند يا 
براى قراردادهاى صادراتى فعالند از تأمين نياز صنايع داخلى 

خوددارى مى كردند و اين در حالى بود كه 

هياهوی خروج مواد اوليه پتروشيمی از بورس؛ اقدامی 
به نفع توليد ملی يا به سود دلال ها و سودجويان؟!
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صنايع،  بازرگانى  اتاق  دهم  طبقه  تيرماه  هشتم  و  بيست  دوشنبه 
و  مديران  اجتماع  شاهد  ديگر  بار  ايران  كشاورزى  و  معادن 
كارآفرينان صنايع نساجى بود كه به مناسبت مجمع عمومى عادى 
ساليانه عملكرد منتهى به پايان اسفند 94 انجمن صنايع نساجى 

ايران گرد هم آمده بودند.
جلسه مجمع با به حد نصاب رسيدن اعضا طبق اساسنامه رأس 
ساعت 18 رسميت يافت و با انتخاب آقايان مهندس مروج، دكتر 
شيبانى و آقايان زينى، آهنچى و رئيس زاده به عنوان رئيس و نائب 
رئيس و ناظرين و منشى هيأت رئيسه مجمع رسميت و طبق دستور 
جلسه ادامه يافت. مهندس مروج رئيس هيأت مديره انجمن ضمن 
خير مقدم به حاضرين در مجمع به موضوع ركود كم نظير و بى 
سابقه حاكم بر صنعت و اقتصاد كشور اشاره نمودند و با طرح آمار 
و ارقامى از مطالعات انجام شده دراين زمينه بهبود شرايط را در 
كوتاه مدت بسيار دور از انتظار دانستند. ايشان با اشاره به مشكلات 
اجتماعى،  تأمين  سازمان  نقايص  به  مقررات  و  قوانين  در  عديده 
وزارت تعاون كار و رفاه اجتماعى و وزارت امور اقتصادى و دارايى و 
سازمان امور مالياتى، وضع توليد و محيط كسب و كار در كشور را 
بسيار نامناسب دانستند و با اشاره به پژوهشهاى دكتر فرشاد مؤمنى 
مذكور  آمارهاى  تحليل  به  اقتصاد  از  زدايى  صنعت  خصوص  در 
پرداخت. مهندس مروج با اشاره به آمار توليد پنبه دركشور كه در 
حدود بيست درصد توليد پنبه در سال 53 مى باشد وضعيت تأمين 
مواد اوليه نساجى را در كشور نامطلوب دانست. مروج همچنين به 
پيگيرى هاى انجمن صنايع نساجى ايران در خصوص قانون مشاغل 
سخت و زيان آور اشاره نمود و مصوبات جديد شوراى عالى حفاظت 
فنى را براى صنعتگران نساجى، خبر خوش تلقى نمودند و ابراز 
اميدوارى نمودند كه با برداشتن مشكلات پيش روى اين صنعت 

اميدوارى به سرمايه گذارى در اين صنعت افزايش يابد. 

مروج در ادامه به بحث قاچاق كالا در صنايع نساجى و پوشاك 
اندركاران  دست  متعدد  مصاحبه هاى  و  پيگيرى ها  و  نمود  اشاره 
مؤثر  پنهان  اقتصاد  اين  با  تر  در برخورد جدى  را  نساجى  صنعت 
دانستند و ابراز اميدوارى نمودند كه با حمايت نمايندگان محترم 
مجلس شوراى اسلامى و مسئولين محترم دولتى صنعت نساجى 
بار ديگر روزهاى اوج خود را تجربه كند. پس از سخنان مهندس 
مروج دكتر بيگى نماينده محترم مجلس شوراى اسلامى به عنوان 
سخنران پشت تريبون رفت و با تحليل اقتصاد مقاومتى و لزوم 
استقلال اقتصاد كشور ازنفت به موضوع مبارزه با قاچاق كالا اشاره 
نمود و با توجه به تأثيرپذيرى بالاى صنايع نساجى از اين معضل، 
اقدامات فيزيكى در مبارزه با قاچاق را هم مناسب ندانستند. دكتر 
نفتى  اقتصاد  ملى،  پول  پشتوانه  در  توليد  نقش  به  اشاره  با  بيگى 
دولت  اينكه  به  توجه  با  و  دانست  خطرناك  كشور  آينده  براى  را 
علاقه اى به افزايش نرخ ارز ندارد به لزوم برنامه ريزى براى ارتقاى 
جايگاه توليد در سياست گذارى اشاره نمود. بيگى با اشاره به برجام و 
لزوم استفاده از فرصت هاى ايجاد شده به مقايسه آمارهاى صادرات 
غيرنفتى در دوران تحريم با شرايط پسابرجام پرداخت و از حجم 

تلاش هاى انجام شده در دوران تحريم تقدير نمود. 
پس از دكتر بيگى سركار خانم نصرالهى مديركل دفتر نساجى و 
قرار  تريبون  پشت  دوم  سخنران  به عنوان  صمت  وزارت  پوشاك 
گرفت و با اشاره به مزيت هاى صنايع نساجى در خصوص اشتغال 
و صادرات و توليد به مصوبه وزارت صنعت، معدن و تجارت در 
خصوص مبارزه با قاچاق كالا بخصوص در حوزه نساجى و پوشاك 
اشاره نمود كه مهمترين آن ثبت برندها و اعطاى نمايندگى ها با 

رويكرد سرمايه گذارى مشترك در توليد محصول در كشور بود. 
نصرالهى تخصيص صندوق هاى مكانيزه در فروشگاه ها و مراكز 

اخذ  و  قاچاق  با  مبارزه  بحث  در  نيز  را  توزيع 

فراکسيون حاميان صنايع نساجی در مجلس شورای اسلامی
گزارشى از پنجاه و پنجمين نشست عمومى عادى ساليانه انجمن صنايع نساجى ايران نايب رئيس هيأت مديره انجمن صنايع نساجى ايران:
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خبر

واسطه هاى هميشه حاضر در صحنه از توليدات همان واحدها به 
و  مراتب  به  قيمتى  با  البته  مى دادند  فروش  پيشنهاد  صنعتگران 

مراتب بالاتر!
دكتر شيبانى اذعان داشت: با توجه به اين مسائل، فعاليت خارج 
و  توليدى  واحدهاى  به  بسيارى  لطمات  گذشته  در  بورس  از 

مصرف كنندگان واقعى مواد پتروشيمى وارد كرد.
وى در پاسخ به اين توجيه موافقان خروج عرضه مواد پتروشيمى 
از بورس كه معتقدند بعضى محصولات پتروشيمى مشترى هاى 
لازم  ديگر  پس  مى شود  خريد  اندك  حجم   در  و  دارند  مشخص 
براساس  شركتى  هر  داشت:  ابراز  بروند؛  بورس  داخل  نيست 
مى كند  خريدارى  پتروشيمى  اوليه  مواد  خود  مشخص  نيازهاى 
منتها اغلب اوقات به دليل عرضه اندك واحدهاى پتروشيمى به 
بورس و تقاضاى فراوان صنعتگران، ممكن است اين نيازها تأمين 
نشوند ولى اگر به ميزان كافى محصولى به بورس عرضه شود 
طبعاً مصرف كنندگان در حجم اندك هم دچار مشكلى نخواهند 

شد. 
نايب رئيس هيأت مديره انجمن صنايع نساجى ايران، خروج مواد 
پتروشيمى از بورس را عامل ايجاد مشكلات و دردسرهاى بسيار 
هم براى مجتمع هاى پتروشيمى و هم خريداران دانست و گفت: 
به اين ترتيب دلال ها فرصت مغتنمى براى دخالت در بازار، ايجاد 
مى آورند.  دست  به  بادآورده  سودهاى  كسب  و  مالى  فسادهاى 
خوشبختانه بنابه اظهار صريح دبيركل محترم انجمن كارفرمايى 
صنعت پتروشيمى در همين جلسه واحدهاى پتروشيمى به دليل 
اين كه فروش مواد در بورس هيچ مشكلى برايشان ايجاد نكرده 
و حتى تضمين فروش نقد در بورس هميشه مزيت بوده بيشتر 
نگران حال مصرف كنندگان بودند كه من اظهار اميدوارى كردم 
تجارى  طرف هاى  نگران  انسان ها  كه  صحيحى  فرهنگ  چنين 
عرض  جرأت  به  ولى  بگيرد  نضج  مملكت  در  باشند  مقابلشان 
مى كنم كه حداقل تا مادامى كه عرضه و تقاضاى مواد پتروشيمى 
در مملكت به تعادل نرسند بهتر است عزيزانمان نگران حال امروز 

ما مصرف كنندگان واقعى نباشند كه در آن صورت ممكن است 
شرايط از اين هم بدتر شود و به قول معروف « از طلا گشتن 

پشيمان گشته ايم مرحمت فرموده ما را مس كنيد»
وى يادآور شد: برخى معتقدند «يكسرى محصولات پتروشيمى 
تنها يك مشترى دارند و اين محصولات هم نيازى به ورود به 
يك  فقط  كه  داريد  سراغ  را  محصول  كدام  اما  ندارند!»  بورس 
مواد  عرضه  نگرانى  دليل  من  به اعتقاد  باشد؟!  داشته  خريدار 
دقيق  كنترل  و  رصد  و  قيمت ها  كنترل  بورس،  در  پتروشيمى 
صنايع  انجمن  كه  مى كنم  اعلام  جرأت  به  و  است  خريداران 
مواد  مصرف كننده  واقعى  تشكل هاى  ساير  و  ايران  نساجى 
بورس  از  پتروشيمى  مواد  خروج  مخالف  درصد  صد  پتروشيمى، 

هستند و مخالفت خود را به صراحت اعلام كرده اند.
براى  ايران،  نساجى  صنايع  انجمن  هيأت مديره  رئيس  نايب 
جلوگيرى از مشكلاتى كه بعضاً شاهد آن هستيم خواستار افزايش 
عرضه مواد اوليه پتروشيمى به بورس شد و ابراز اميدوارى نمود 
كه شاهد كمرنگ شدن ركود فعلى اقتصادى باشيم تا هم شاهد 
هم  و  مصرف كنندگان  خريد  قدرت  افزايش  و  بازار  مجدد  رونق 

فعاليت شبانه روزى واحدهاى توليدى باشيم.
دكتر شيبانى در پايان تصريح كرد: نامه قائم مقام محترم وزير 
صنعت به رياست مركز ملى رقابت ربطى به مواد پتروشيمى مانند 
گرانول پلى پروپيلن، مواد پى وى سى، چيپس پلى استر، وم و ... 
منظور  شايد  ندارد.  دارند؛  صنايع  در  گسترده  و  عام  مصرف  كه 
ايشان مواد اندك ويژه اى است كه كاربرد خاص ديگرى دارند و 

اظهارنظر در مورد آن در صلاحيت اينجانب نمى باشد.
گفتنى است قائم مقام وزارت صنعت معدن و تجارت در نامه اى به 
رييس مركز ملى رقابت عنوان داشته قراردادهاى مرتبط با توليد 
مواد پتروشيمى كه در گريدهاى خاص توليد مى شود، خريداران 
گونه  هيچ  بورس  به  محصول  آن  بردن  و  هستند  محدود  آن 
توجيهى ندارد. انتشار اين نامه عكس العمل هاى موافق و مخالف 

بسيارى را در محافل صنعتى و اقتصادى به وجود آورده است.

هياهوی خروج مواد اوليه پتروشيمی از بورس؛ اقدامی به نفع توليد ملی يا به سود 
دلال ها و سودجويان؟!
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معاون وزير كار با اعلام اينكه تا پايان سال مشاغل سخت 
و زيان آور در صنعت نساجى امحاء خواهد شد گفت: سيستم 

جديد بازرسى كار در بنگاه ها فعال مى شود.
به گزارش خبرگزارى مهر، سيدحسن هفده تن گفت: موفقيت 
رويكرد  و  نگاه  نيازمند  ملى  هاى  برنامه  تحقق  و  اجرا  در 
سيستمى و هم افزايى بين دستگاه هاى مسئول در سطح ملى 
برنامه  همه  اظهارداشت:  كار  وزارت  كار  روابط  معاون  است. 
هاى ملى كه از ابتدا تاكنون شكست خورده اند و شاخص هايى 

كه محقق نشدند، متاثر از عملكرد جزيره اى دستگاه هاست.
و  پرداخت  كار  وزارت  هاى  برنامه  از  بخشى  تشريح  به  وى 
گفت: اجراى اين برنامه ها به كاهش قيمت تمام شده و رفع 
موانع توليد و بزرگ كردن اقتصاد كمك مى كند. هفده تن 
سيستم جديد بازرسى كار، مدل خود بازرسى درون كارگروهى 
و امحاى مشاغل سخت و زيان آور را از جمله برنامه هاى اين 
وزارتخانه عنوان كرد و گفت: در حوزه مشاغل سخت و زيان 
آور، به دنبال سالم سازى محيط كار هستيم كه مشاغل سخت 
و زيان آور را امحا كنيم؛ در اين زمينه تا پايان سال مشاغل 

سخت و زيان آور در صنايع نساجى را امحا مى كنيم.
عرصه  در  ما  جديد  رويكرد  اينكه  بيان  با  كار  وزير  معاون 
كارگرى، نگاه توانمندسازى نيروى كار به جاى حمايت صرف 
ضعف  و  است  نوآورى  و  خلاقيت  داراى  كارگر  افزود:  است 

ماست كه نيروى كارگر را در موضع ضعف قرار داده ايم.

معاون وزير كار اعلام كرد؛
طرح حذف مشاغل سخت و زيان آور از 

صنايع نساجى تا پايان سال

هيچ کجای دنيا در زمان رکود، مطالبات گذشته، آن هم با جريمه 
از بنگاه ها دريافت نمی شود

به گزارش خبرنگار نساجى نيوز محمود تولايى رئيس كميسيون 
ماليات، كار و تامين اجتماعى اتاق ايران و رييس هيات مديره اتحاديه 
فرش ماشينى كاشان يكى از سخنرانان چهاردهمين نشست هيات 
نمايندگان اتاق بازرگانى، صنايع، معادن و كشاورزى ايران بود كه 
ضمن عرض خير مقدم به حاضرين گفت: در اين دوره اتاق ايران، 
براى اولين بار تصميم گرفت كميسيونى به نام كار تامين اجتماعى 
و ماليات داشته باشد. وى سخنانش را در ارتباط با مباحث كار و 
تامين اجتماعى اينگونه ادامه داد:  رويكرد اتاق ايران به جزء تعامل و 
جمع بندى و نشست هاى تخصصى چيز ديگرى نبوده و نخواهد بود. 
اعتقاد ما بر اين است كه وزارت كار مسئول اشتغال كشور نيست. اما 
حتما مسئول حفظ اشتغال است. بنگاه ها در سه سال گذشته حمايت 
ملموسى از سوى وزارت كار نديدند. وى از وزير تعاون، كار، و رفاه 
اجتماعى درخواست كرد ساختارى ايجاد كند كه اگر بنگاهى دچار 
مشكلى شد بداند كه اين وزارتخانه حامى او است. وى گفت: متاسفانه 
در ارتباط با سازمان ماليات و تامين اجتماعى با تضاد منافع روبرو 
هستيم. در هيچ كجاى دنيا در زمان ركود، مطالبات گذشته آن هم با 

جريمه از بنگاه ها دريافت نمى شود.
تولايى خطاب به وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعى گفت: در زمان 
ركود مطالبات را بايد به سنوات بعد موكول كرد. اما در حال حاضر 
بر عكس اين روى مى دهد و مطالبات 10 سال گذشته بروز شده 

و با جريمه از بنگاه ها دريافت مى شود. در حال حاضر 90 درصد 
اقتصاد ما در دست اين بنگاههاى كوچك و گرفتار است.

ادامه،  در  كاشان  ماشينى  فرش  اتحاديه  مديره  هيات  رييس 
مطالباتش را در سه بخش مطرح كرد: 

1- يك ايراد جدى در قانون تامين اجتماعى در هيأت هاى حل 
اختلاف بدوى و تجديد نظر وجود دارد. متاسفانه اين هيأت ها زوج 
هستند و در شان نظام جمهورى اسلامى و كشور ايران نيست كه 
در آن هيأت چهار نفره وجود داشته باشد. در كشورى كه 180 هزار 

مصوبه مجلس و بيش از آن مصوبه دولتى داشته 

رييس هيات مديره اتحاديه فرش ماشينى كاشان:

بهره برداری از پورتال جديد 
انجمن صنايع نساجی ايران

www.aiti.ir

نظرات و پيشنهادات خود را با ما در ميان بگذاريد. 
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خبر
ماليات بسيار مؤثر دانست و ابراز اميدوارى كرد با اجراى مناسب 
اين مصوبات شاهد بهبود اوضاع باشيم. مديركل دفتر نساجى و 
پوشاك وزارت صمت ازتلاش هاى انجام شده توسط اين اداره كل 
در خصوص همكارى در برطرف نمودن دغدغه شركت ها در تأمين 
فيمابين  مشكلات  تا  نمود  تمايل  ابراز  ويسكوز  و  پنبه  اوليه  مواد 

واحدها با سازمان حفظ نباتات را پيگيرى و تسهيل نمايد. 
نصرالهى همچنين از افزايش پنج درصدى صادرات صنايع نساجى 
پيگيرى  به  اشاره  با  و  داد  خبر  پنج  و  نود  سال  اول  ماهه  سه  در 
مشكلات واحدهاى صادر كننده توسط وزارت صمت از واحدهاى 
صادركننده دعوت نمود تا مشكلات خود را بصورت موردى با اداره 

كل صنايع نساجى و پوشاك مطرح نمايند. 
جوايز  براى  درصدى  نيم  و  دو  حدود  در  بالاتر  ضريب  نصرالهى 
صادراتى درحوزه صنايع نساجى و پوشاك را به عنوان خبر خوش 
پايانى خود به حضار اعلام نمود و از واحدها خواست تا مشكلات 
خود را جهت طرح در ستاد تسهيل با اين اداره كل در ميان بگذارند. 
خوش  از  تقدير  با  مروج  مهندس  نصرالهى  خانم  سخنان  از  پس 
بينى خانم نصرالهى در جملاتى كوتاه گفت: باور بفرمائيد مدتهاست 
صنعت در روزهاى ابرى خود به سر مى برد و ما در بخش خصوصى 

همواره اميدوار و با انگيزه در تلاش بوده ايم. 
طبق برنامه آقاى محمدمهدى رئيس زاده دبيركل انجمن صنايع 
نساجى ايران جهت ارائه گزارش عملكرد هيأت مديره پشت تريبون 
رفت و با اشاره به گزارشات مكتوب دبيرخانه كه بصورت دفترچه 
در اختيار اعضاى انجمن قرار گرفته بود و در وب سايت انجمن نيز 
قابل دسترسى است، به ارائه مختصرى از گزارش مذكورپرداختند. 

صنعت،  وزارت  در  شده  انجام  فعاليتهاى  از  تقدير  با  زاده  رئيس 
معدن و تجارت در خصوص مبارزه با قاچاق و مسائل و مشكلات 
مالى و بانكى بخش صنعت به فعاليت هاى رسانه اى انجمن صنايع 
نساجى ايران در قالب دو وب سايت به نشانى هاى www.aiti.ir و

و  بافته ها  و  رشته ها  نامه  هفته  و   www.nasajinews.com
هفتگى  جلسات  به  اشاره  با  و  نمود  اشاره  نساجى  دنياى  ماهنامه 
هيأت مديره انجمن به اولويت هاى مشكلات صنايع نساجى اشاره 
نمود كه مهمترين آنها موضوع ماليات و اصلاحيه قانون ماليات هاى 
مستقيم و قانون مشاغل سخت و زيان آور و مسائل و مشكلات 
مالى و بانكى بخصوص ماده 20 قانون رفع موانع توليد و تسهيلات 

براى سرمايه در گردش و نقدينگى بود.
رئيس زاده با اشاره اجمالى به نتايج پيگيرى هاى انجمن درخصوص 
مسائل و مشكلات مالياتى و قانون مشاغل سخت و زيان آور و 
مسائل بانكى نظير ماده 20 قانون رفع موانع توليد ابراز اميدوارى 
كرد كه با برطرف شدن اين موضوعات شرايط آرام ترى بر فضاى 

توليد و سرمايه گذارى در صنايع نساجى و پوشاك حاكم شود.
دبيركل انجمن صنايع نساجى ايران همچنين به پيگيرى هاى انجام 
شده درخصوص تامين مواد اوليه بخصوص در حوزه پنبه اشاره نمود 
و تعامل با انجمن ها و تشكل هاى نساجى و همچنين دانشكده هاى 

نساجى را در طول سال گذشته قابل توجه دانست.
رئيس زاده با اشاره به فعاليت هاى انجام شده در حوزه بين الملل و 
تفاهم نامه هاى انجام شده با ساير انجمن هاى بين المللى از تاثير 
گذارى انجمن در ارتقاى كيفيت و كميت نمايشگاه نساجى تهران 
سخن گفت و افزايش ساعت برگزارى نمايشگاه تا ساعت 20 و اخذ 
تخفيف براى تعرفه اجاره بهاى غرفه هاى نمايشگاه نساجى تهران 
(ايرانتكس) را خبر خوش نشست هفته اخير با مسئولين شركت 

سهامى نمايشگاه هاى بين المللى ايران عنوان نمود.
رئيس زاده در پايان از همكاران دبيرخانه، كميته هاى تخصصى، 
مشترك  همكارى هاى  و  نمود  تشكر  مديره  هيات  اعضاى 
درخصوص پروژه هاى مطالعاتى با اتاق بازرگانى، صنايع، معادن و 
سخنان خود  پايانى  عنوان بخش  به  ايران را  كشاورزى تهران و 
انتخاب نمود. پس از گزارش دبيركل، آقاى زينى خزانه دار انجمن 
به ارائه گزارش مالى انجمن پرداختند كه ريز گزارش مذكور جهت 
اطلاع اعضاى محترم انجمن در وب سايت انجمن قرار داده شده 

است و اعضا مى توانند با كد كاربرى و كلمه عبور در وب سايت 
انجمن اين گزارش را ملاحظه فرمايند.

آقاى زينى پس از ارائه گزارش خود پيشنهاد داد كه حق عضويت 
ساليانه تا پنجاه درصد و مبلغ وروديه اعضا تا دو برابر افزايش يابد.

خزانه دار انجمن همچنين از اعضاى انجمن صنايع نساجى ايران 
خواست تا نسبت به پرداخت تعهدات انجمن براى ساخت هنرستان 
فنى و حرفه اى ورزقان در منطقه زلزله زده ورزقان همكارى فرمايند. 
پس از گزارش خزانه دار، آقاى تيموريان گزارش حسابرسى انجمن 

را به استحضار اعضاى حاضر رساندند.
در ادامه مجمع، آقاى مروستى بازرس قانونى انجمن صنايع نساجى 
گزارشات  و  داد  ارائه  را  خود  گزارش  و  رفت  تريبون  پشت  ايران 
حسابرسى و خزانه دارى و عملكردهاى هيات مديره را تاييد نمودند 
و در خاتمه با تكريم تلاش هاى انجمن صنايع نساجى براى اعتلاى 
اين صنعت براى اعضاى اين انجمن آرزوى موفقيت و توفيق بيش 

از پيش نمودند.
را  مذكور  گزارشات  دست  كردن  بلند  با  حضار  راى گيرى  از  پس 
رسمى  روزنامه  عنوان  به  مجددا  اطلاعات  روزنامه  و  كردند  تاييد 

انجمن انتخاب شد.
پس از راى گيرى مكتوب درخصوص انتخاب بازرس قانونى آقاى 
مروستى به عنوان بازرس اصلى انجمن ابقا شدند و در ادامه برنامه 
مجمع، آقاى حجت الاسلام موسوى لاريگانى نائب رئيس محترم 
سخنران  عنوان  به  اسلامى  شوراى  مجلس  اقتصادى  كميسيون 
ميهمان پشت تريبون رفت و با تقدير از صنعتگران صنايع نساجى 
كشور به مزيت هاى اين صنعت پرداخت و از بى مهرى هاى سال هاى 
اخير به صنعت نساجى كشور انتقاد نمودند و ابراز اميدوارى نمودند كه 
با تداوم ارتباطات فيمابين انجمن و نمايندگان مجلس شوراى اسلامى 
مشكلات اين بخش از صنعت برطرف شود. لاريگانى با توجه به 
اهميت جايگاه صنايع نساجى و نقش ويژه اين صنعت در اشتغال زايى 
كشور از تاسيس فراكسيون حاميان صنايع نساجى در مجلس شوراى 
اسلامى خبر دادند كه تاكنون بيش از شصت امضا براى تاسيس اين 
فراكسيون اخذ شده است و انشااالله اين فراكسيون به زودى با بيش از 

يكصد عضو تشكيل خواهد شد.
از  و  ايتاليا  و  ايران  بازرگانى  اتاق  رئيس  پورفلاح  احمد  مهندس 
فعالين بخش صنعت و فعالين و دلسوزان حوزه تشكل هاى مختلف 
به عنوان سخنران پايانى پشت تريبون رفت و از ضعف خردمندى 
در سيستم تصميم سازى و تصميم گيرى كشور انتقاد نمودند و 
ركود حاكم بر بازار به دليل تمركز دولت بر كاهش تورم را بسيار 
كم سابقه دانست و آن را ريشه در مشكلات و بيمارى هاى اقتصاد 
كشور دانست. پورفلاح با اشاره به جلسه گذشته هيات نمايندگان 
اتاق هاى بازرگانى از قانون مشاغل سخت و زيان آور سخن گفت 
و توجه بيشتر دولت به سخنان و ديدگاه هاى بخش خصوصى را 

زمينه ساز پيشرفت و توسعه صنعتى و اقتصادى كشور دانست.
پورفلاح در ادامه به سونامى ادعاى كارگران بازنشسته اى اشاره كرد 
كه درخصوص مشاغل سخت و زيان آور خود طرح ادعا مى كنند و 

جريمه هاى سنگينى را به واحدها تحميل مى كنند.
به  ادامه  در  ايران  بازرگانى  اتاق  صنايع  كميسيون  سابق  رئيس 
كمبودها و كاستى هاى قانون كار اشاره نمود كه على رغم حجم 
فضاى  فعلى  شرايط  براى  لازم  كارآيى  فاقد  قانونى  مفاد  بالاى 
قانونى  قانون،  اين  اينكه  به  اشاره  با  پورفلاح  است.  كار  و  كسب 
ضد كار و ضدكارآفرينى و ضد كارگرى است از نمايندگان محترم 
مجلس شوراى اسلامى و مسئولين محترم دولتى خواست تا نسبت 
به اصلاح اين قانون اقدام نمايند. پورفلاح از تداوم همكارى هاى 
مشاوران  هيات  جايگاه  در  ايران  نساجى  صنايع  انجمن  با  خود 
و  ايران  بازرگانى  اتاق  رياست  و  تجارت  و  معدن  صنعت،  وزير 
ايتاليا استقبال نمود و ابراز اميدوارى نمود تا بتواند همواره در كنار 

صنعتگران اين بخش از صنعت باشد.
اين نشست با ذكر صلوات بر محمد و آل محمد راس ساعت 20:30 

به پايان رسيد.
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سيد تقى نوربخش در نشست هيات نمايندگان اتاق بازرگانى 
ايران كه بيست و هفتم تيرماه برگزار شد، اظهار كرد: فضاى 
تحريم،  فشارهاى  دليل  به  گذشته  سال هاى  در  كسب وكار 
بوده  روبه رو  زيادى  مسائل  با  مشكلات  ساير  و  نقدينگى 
است، اما جامعه كارگرى ما با غيرت بالا توانست از تعطيلى 
كارخانه ها و ركود شديد جلوگيرى كند. سيد تقى نوربخش 
و  توليد  فضاى  نبود  كارگرى  جامعه  همبستگى  اگر  افزود: 
كسب وكار ما با مشكلات بيشترى نسبت به آنچه امروز با آن 

روبه رو است مواجه مى شد. 
برخى  به  اشاره  با  همچنين  اجتماعى  تامين  سازمان  رييس 
ماهيانه   1395 سال  در  كرد:  عنوان  سازمان  اين  در  آمارها 
5200 ميليارد تومان بابت تعهدات  سازمان پرداخت كرده ايم 
كه 3400 ميليارد مربوط به مستمرى ها مى شود، 210 ميليارد 
تومان  ميليون   400 و  بوده  بيكارى  بيمه  به  مربوط  تومان 

هزينه مراكز ملكى شده است. 
نوربخش افزود: دليل اين حجم از پرداخت ها به دولت هاى 
هشت  در  اتفاقاتى  سازمان  اين  در  مى گردد.  بر  دهم  و  نهم 
ساله دولت هاى نهم و دهم افتاد كه واقعا بى نظير بوده است 
و باعث يك زلزله هشت ريشترى در اين مدت در سازمان 

تامين اجتماعى شده است. 
 2200  ،1380 سال  در  دولت  بدهى  كل  كرد:  اضافه  وى 
ميليارد تومان بوده است، در سال 1384 اين رقم به 4200 
ميليارد تومان رسيد و در سال 1392 زمانى كه دولت يازدهم 
سركار آمد با 60 هزار ميليارد تومان بدهى دولت را تحويل 

گرفت. 
يك   ،1394 سال  در  مستمرى بگيران  تعداد  داد:  ادامه  وى 
ميليون و 200 هزار نفر بوده، اما در سال 1392 اين تعداد 
به دو ميليون و 200 هزار نفر رسيد، يعنى طى هشت سال 
كل  تعداد  به  مستمرى بگيران  تعداد  دهم  و  نهم  دولت هاى 
مستمرى بگيران تا قبل از سال 1384 بوده است. همچنين 
قانون همسان سازى در سال 1388، هفت هزار ميليارد تومان 
براى سازمان بار مالى ايجاد كرده است، يعنى هفت هزار و 
900 ميليارد تومان در اثر يك تبصره براى سازمان بار مالى 

ايجاد شد.  
در  اتفاقات  اين  كرد:  عنوان  اجتماعى  تامين  سازمان  رييس 
مثل  اتفاقاتى  است  بى بديل  واقعا  اجتماعى  تامين  سازمان 
شد  انجام  فيلمبردارى  مخفيانه  صورت  به  كه  سياه  يكشنبه 
و بعد از آن در مجلس پخش شد مربوط به سازمان تامين 

اجتماعى بود و باعث زيرسوال رفتن سازمان شد. 
كارفرمايان  كرد:  تصريح  اجتماعى  تامين  سازمان  رييس 
تامين اجتماعى شما فعالان اقتصادى هستيد و مطمئن باشيد 
سازمان قانون مدارى را دنبال خواهد كرد. ما معتقديم كه راى 
ديوان عدالت ادارى بايد در سازمان تامين اجتماعى اجرايى 
شود و اگر كسى تخلفى مرتكب شود بايد به عنوان متخلف 

ادارى شناخته شود. 
قانون  ملاك  اجتماعى  تامين  سازمان  در  افزود:  نوربخش 
و  دارد  اهميت  بسيار  ما  براى  پاسخگويى  بنابراين  است، 
سازمان تحت فشار، كارى را انجام نمى دهد. سازمان تامين 
اجتماعى نه حيات خلوت گروه هاى اقتصادى است و نه تحت 
تاثير آنها اقدامى مى كند؛ ممكن است اشكالاتى داشته باشيم 

اما تحت تاثير اين مسائل قرار نمى گيريم.

نوربخش:دولت قبل زلزله ای ۸ 
ريشتری در تامين اجتماعی ايجاد کرد

فراکسيون حاميان صنايع نساجی در مجلس شورای اسلامی
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تسليت

تسليت

خانواده محترم تقويان
درگذشت مرحوم رضا تقويان؛ بنيانگذار نخ شبنم 
را تسليت عرض نموده و براى آن مرحوم غفران 
الهى و علوت درجات و براى بازماندگان صبر جميل 

مسالت داريم.
 دبيرخانه انجمن صنايع نساجى ايران

جناب آقاى دباغ 
مديريت محترم ريسندگى ماهريس

براى  و  نموده  عرض  تسليت  را  وارده  مصيبت   
براى  و  درجات  علوت  و  الهى  غفران  مرحوم  آن 

بازماندگان صبر جميل مسالت داريم. 
دبيرخانه انجمن صنايع نساجى ايران

تشكر
ضمن سپاس از اعضاى محترم انجمن 

صنايع نساجى ايران كه با حضور 
خود موجبات برگزارى پربار پنجاه و 

پنجمين مجمع عمومى ساليانه انجمن 
را فراهم نمودند، بدين وسيله به اطلاع 

اعضاى محترم مى رساند گزارشات 
مالى و عملكرد ارائه شده در مجمع 

عمومى در وب سايت انجمن
 به نشانى www.aiti.ir قابل 

دسترسى مى باشد.

چهاردهمين نشست هيأت نمايندگان اتاق بازرگانى و صنايع و 
معادن و كشاورزى ايران 26تير ماه سال 95 با حضور روساى 
از  كشورى  مسئولين  از  جمعى  همراه  به  بازرگانى  اتاق هاى 
جمله وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعى و برخى از فعالان بخش 

خصوصى و جمعى ازخبرنگاران برگزار شد.
به گزارش خبرنگار نساجى نيوز مهندس محمد مروج حسينى 
نشست  اين  در  نساجى  صنايع  انجمن  مديره  هيأت  رئيس 
به عنوان يكى از سخنرانان در جايگاه سخنرانى قرار گرفت و 
ضمن خير مقدم به حاضرين به برخى از مشكلات موجود در 
صنعت و توليد اشاره كرد و گفت: سازمان تامين اجتماعى تنها 
سازمان كشور است كه هم قانون گذار و هم داور و هم مجرى 
است. به عنوان مثال: وزارت آموزش و پرورش اگر هزينه اى 
داشته باشد بايد در غالب بودجه اختصاص يافته به آن عمل 
كند. اما سازمان تامين اجتماعى خود درآمد زا است و مى تواند 
هزينه كند و بخشنامه صادر كند. طبق ماده 39 تامين اجتماعى 
زمانى كه ليست حقوق توسط كارفرما به تامين اجتماعى داده 
حقوقى  ليست  اين  به  رسيدگى  براى  ماه  سازمان 6  مى شود، 
زمان دارد. از آنجايى كه قوانين توسط مسئولين اين بخش به 
نفع خود تفسير مى شود، گفته مى شود منظور از اسناد و مدارك، 

اسناد و مدارك مربوط به حقوق و مزايا است.
وى در ادامه افزود: طبق ماده 47 تامين اجتماعى در مواردى 
رسيدگى  توانند  نمى  بيشتر  سال   10 تا  كه  است  شده  اعلام 
انجام دهند. اما مسئولين مدعى هستند كه بيش از 10 سال 
درصد   92 كنند.  رسيدگى  مدارك  و  اسناد  به  مى توانند  هم 
واحدهاى توليدى موجود، واحدهاى كوچك و متوسط هستند 
كه در طول 10 سال ممكن است مالكيت آنها چندين بار تغيير 

كند. بنابراين رسيدگى به اين حسابها بلاتكليف است.
دكتر  با  كه  جلسه اى  به  ادامه  در  حسينى  مروج  مهندس 
كرد  اشاره  داشت  اجتماعى  تامين  سازمان  رئيس  نوربخش 
و  سريعتر  هرچه  كه  است  داده  قول  نوربخش  دكتر  گفت:   و 
بدون فوت وقت به اين مسئله رسيدگى كند. اما متاسفانه آن 
بخشنامه و دستورالعمل مطلقا به واحدهاى پايين دستى منتقل 

نشد و اجرايى هم نشد.
وى در بخش ديگرى از سخنانش به موضوع سه جانبه گرايى 
اشاره كرد و گفت: در سازمان تامين اجتماعى كارگر، كارفرما 
و دولت وجود دارند. دولت بزرگترين بدهكار به سازمان است 

در عين حال تعيين كننده همه تصميمات مهم سازمان تامين 
اجتماعى است. بنابراين سه جانبه گرايى در اين ميان ديده نمى 
شود. سه جانبه گرايى زمانى بود كه شوراى عالى تامين اجتماعى 
وجود داشت و 6 نفر از نمايندگان دولت و 4 نفر از نمايندگان 
كارفرما و 3 نفر از نمايندگان كارگران وجود داشت. جالب است 
ساله  هر  كه  نيز  شده  بازنشسته  كارگران  حقوق  اضافه  بدانيد 
توسط هيأت مديره و هيأت امنا تعيين مى شد، در سال جارى 

توسط هيأت دولت در مورد آن تصميم گيرى شد.
وى در ادامه به طور جدى اعتراض خود را در مورد عدم وجود 
سه جانبه گرايى اعلام كرد و گفت: سه جانبه گرايى معنايى 
در  مى شود.  ديده  حاضر  حال  در  كه  چه  آن  از  دارد  متفاوت 
وزارت كار سه جانبه گرايى در تصميماتى كه گرفته مى شود 
كاملا مشهود است. به عنوان مثال: در ارتباط با مشاغل سخت 
و زيان آور با كمك مهندس هفده تن چندين جلسه تشكيل 
شد و در شوراى عالى حفاظت فنى 1066 شغل سخت و زيان 
آور تبديل به 13 شغل شد. بدين صورت كه شغل هاى ادارى 
آور  زيان  و  سخت  كارهاى  جزو  حسابدارى،  مانند:  دفترى  و 

محسوب نمى شوند.
قانون  به  ادامه  در  نساجى  صنايع  انجمن  مديره  هيأت  رئيس 
بهبود مستمر فضاى كسب و كار اشاره كرد و گفت: در ماده 
2و3 اين قانون صريحا به اين موضوع اشاره شده است كه هر 
آن  ذينفعان  با  بايد  مى شود  گرفته  كشور  براى  كه  تصميمى 
تصميم مشورت شود. اما متاسفانه در عمل اينگونه نيست. وى 
ابراز اميدوارى كرد كه سازمان تامين اجتماعى به تدريج اين 
موضوع را بپذيرد كه سهامداران اصلى، بازنشستگان، كارگران 

و كارفرمايان هستند. 

سازمان تامين اجتماعی تنها سازمانی است که هم قانون گذار و هم داور 
و هم مجری است

رئيس هيأت مديره انجمن صنايع نساجى ايران:

هيچ کجای دنيا در زمان رکود، مطالبات گذشته آن هم با جريمه 
از بنگاه ها دريافت نمی شود

است، اينگونه موارد باعث كسر شان است. مرجع دوم آن نيز 5 نفره 
است كه 3 عضو آن طرف دعوى هستند. پيشنهاد ما اين است كه 
دو نفر از اين اعضا توسط شخص وزير انتصاب شوند. در محكمه اى 
كه دعوا برده مى شود نبايد دبير و رئيس آن، طرف شاكى باشند. 

بنابراين ممكن است راى بى طرفى از آن خارج نشود. 
2- انشاء راى در اين هيات ها:  متاسفانه سازمانى كه 65 هزار نفر 
نيرو دارد، يك نيرو براى اين هيأت ها ندارد كه بعد از راى دادن، 
انشاء و امضاء شود. ما به صورت مكرر مراجعه داريم و ديديم آنچه 
مصلحت  كه  توجيه  اين  با  دبير  توسط  شده،  انشاء   هيأت  در  كه 
انديشيده نشده است، تغيير داده شده و امضاء شده است. وى از 

وزير خواست تا دستور دهد انشاء راى در همان روز انجام شود. 
3- اختلاف جدى بنگاهها و سازمان تامين اجتماعى: همه مى دانيم 
آنچه دستمزد در آن دخيل است بيمه بر آن مترتب است. ماليات هم 
بر آنچه كه درآمد داشته باشد قانونى است. متاسفانه در اين تعريف 

دستگاه  يك  اجتماعى  تامين  سازمان  نظام  شده ايم.  اشكال  دچار 
حسابرسى آورده است كه خريد كالا را هم جزو دستمزد به حساب 
معين  موارد  و  شود  تشكيل  كميته اى  داد  پيشنهاد  وى  مى آورد. 
چه چيزى دستمزدپذير است و  كه  داريم  ما اختلاف  اينكه  شود. 
چه چيزى دستمزد پذير نيست جايى است كه بعضى از شركت ها را 
ورشكست كرده است و اين شركت ها ديگر توان ادامه كار را ندارند. 
اعداد و ارقام نشان مى دهد كه اختلاف سازمان تامين اجتماعى با 
كارفرمايان بر سر حقوق و دستمزد و حق بيمه نيست و بر سر موارد 

هنگفتى است كه كالا و ماشين آلات وارد شده است.
رئيس كميسيون ماليات، كار و تامين اجتماعى در پايان گفت: بار 
افتاده تنها با يا على گفتن بلند نمى شود. بلكه بايد كمى هم شانه 
زير بار داد و يا على گفت. اگر قرار است كمكى به صنايع شود دولت 
بايد در سازمان تامين اجتماعى و اداره ماليات اندكى هزينه دهد تا 

از اين دوره گذر شود.
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